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Protokoll Skärholmens råd för 

funktionshinderfrågor 

Tidpunkt: 2016-05-13, kl. 10.00 – 12.00 

Lokal: Österholmen/Västerholmen, Bodholmsplan 2, plan 7. 

 

 

 

Lotta Rosenström  Karin Rask 

Ordförande   Justerare 

 

Närvarande: 

Stig-Joeran Samuelsson  DHR 

Lotta Rosenström  HSO/ FUB 

Margareta Jonsson  HSO/SDF 

Karin Rask  HSO/ FHLIS 

Mikael Erdefelt         HSO 

 

Frånvarande: 

 

I tjänsten: 

Maria Nilsson, sekreterare, beställarenheten ÄO-FH 

Ania Janson, biståndsbedömare, beställarenheten FH 

Andreas Thorstensson, avdelningschef SDF (del av mötet) 

Sara Heppling Trygg, tf avdelningschef SDF (del av mötet) 

 

§1 Mötets öppnande 

Ordförande hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat. 

 

§2 Presentationsrunda 

 

§3 Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkänns. 

 

§4 Val av justerare 

 Karin Rask väljs att justera protokollet tillsammans med 

ordföranden. 
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§5 Föregående protokoll 

Föregående protokoll godkänns och läggs till handlingarna. 

 

§6 Information från förvaltningen 

Andreas Thorstensson inleder med att berätta om det 

rekryteringsarbete som pågår inom förvaltningen, många 

chefstjänster är under tillsättning. Andreas har även rekryterat två 

nya verksamhetscontrollers. Han redogör sedan för den 

omorganisation, med fyra chefer, som gjorts inom 

socialpsykiatrin.  

 

Det byggs nytt inom stadsdelen. Andreas nämner serviceboendet 

Sätra stall, där inflyttning och rekrytering av personal pågår. 

Gruppbostaden vid Sätra torg har ett planerat 

färdigställandedatum år 2017, men tidplanen kommer troligen att 

förskjutas. Stadsdelen är aktiv när det planeras nya bostäder för 

att bevaka möjliga nya LSS-bostäder. Vårberg och Skärholmen är 

mest intressanta för nyetablering, detta för att övriga områden 

redan har en bra andel bostäder. Rådet tackar Andreas för 

värdefull information. Andreas lämnar därefter mötet. 

 

Lotta önskar en uppföljning av VP 2016 och utfall av förslagen 

som rådet skickat in. Sara Heppling Trygg påpekar att utfallet i 

T1 (tertialrapport 1) visar hur det går med de enskilda 

aktiviteterna.  

 

Sara meddelar att det pågår en omorganisation på 

stadsdelsförvaltningen. Sara är tf avdelningschef på avdelningen 

för stadsutveckling men är föreslagen som ny chef för de 

sammanslagna avdelningarna stadsutveckling och 

medborgarservice. Detta innebär att Sara kommer att lämna över 

det arbete hon utfört tillsammans med rådet till en kollega vid 

namn Anna Björklund.  

 

Sara går igenom status för tillgänglighetsarbetet i stadsdelen. 

Handlingarna biläggs detta protokoll, bilaga 1.  

 

I förra protokollet står följande: 

 

”Rådet har diskuterat innehållet i en planerad 

informationsbroschyr till butiksägare, ett uppdrag från Sara 

Heppling Trygg. Rådet har hittat en broschyr från Trafikkontoret 

(”32 tips som ökar tillgängligheten i din butik”) som rådet anser 

kan vara en bra mall för hur man kan utforma en broschyr. Rådet 

uppdrar åt Maria att undersöka om Trafikkontoret har kvar 
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broschyren och i så fall beställa var sitt exemplar till 

medlemmarna i rådet.” 

 

Sara Heppling Trygg har hittat en annan broschyr: ”Butik för 

alla”, utgiven av Konsumentverket i samarbete med Svensk 

Handel. Den passar utmärkt för syftet menar Sara och meddelar 

att rådet därför inte behöver jobba mer med frågan. Sara beställer 

200 exemplar av broschyren för vidare distribution till 

butiksägarna i Skärholmen. Sara föreslår att rådet går runt och 

genomför en inventering av läget ur ett funktionshinderperspektiv 

genom att använda sig av checklistan som finns bifogad till 

Konsumentverkets broschyr. Stig-Joeran föreslår att rådet ska 

dela ut ett pris till mest tillgängliga butik. Rådet beslutar att 

projektet startar till hösten 2016. 

 

Sara Heppling Trygg har även med en ritning över hur en 

tillgänglig lekplats kan se ut, ett inspel i arbetet med tillgängliga 

lekplatser, bilaga 2. I Kulans parklek i Sätra kommer en gunga 

för rullstolsburna att sättas upp. Avdelningen för stadsutveckling 

kommer att bjuda in en leverantör av lekparksutrustning för 

funktionsnedsatta. Rådet inbjuds att delta vid mötet. 

 

Rådet vill sända ett extra tack till Sara för det fina samarbetet 

genom åren och önskar henne lycka till med de nya 

arbetsuppgifterna. Sara lämnar därefter mötet. 

 

Ragnhild Stamsäter, Medborgarkontoret, hälsar via Maria att 

Medborgarkontoret nu har ett datorbord för rullstolsburna och vill 

rikta ett extra tack till Stig-Joeran för all hjälp. 

 

Susanne Leinsköld, stadsdelsdirektör, låter hälsa via Maria att 

stadsdelen avser att ha en halvdag med rådet kring program för 

delaktighet inför VP 2017. Halvdagen kommer att äga rum den 

21 oktober kl. 10-12. Sara Heppling Trygg uppmanar rådet att 

bjuda in utomstående som kan tänkas kunna bidra till arbetet. 

 

§7 Aktuella frågor på kommande nämndsammanträde 

Föredragningslista till nämnden skickades via mail och post till 

rådets ledamöter. Rådet valde att särskilt kommentera:  

 

Trygghet i Skärholmen, dnr 1.2.5./200-2016 

Rådet ser allvarligt på att funktionsnedsatta som grupp inte 

nämns, detta trots att forskning tyder på att funktionsnedsatta 

upplever större otrygghet än genomsnittet. 
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Låt fler forma framtiden, dnr 1.5.1/251-2016 

Rådet hänvisar till en debattartikel införd i Dagens Nyheter den 5 

december 2015: ”Funktionshindrade lämnas på demokratins 

bakgård”, skriven av Olle Wästberg och Adiam Tedros. Rådet 

önskar skicka med den till nämnden. Artikeln sammanfattar på ett 

mycket bra sätt hur personer med funktionsnedsättning hindras i 

sitt demokratiska medborgarskap. Artikeln biläggs detta 

protokoll, bilaga 3. 

 

Protokoll från förvaltningsgruppen 2016-04-07 

Rådet anser att antalet tillbud och anmälda arbetsskador samt att 

det är påfallande många anmälningar som rör LSS-bostäder är 

oroande och måste analyseras mycket noggrant. 

 

§8 Skrivelser och rapporter 

Inga skrivelser eller rapporter har inkommit till rådet. 

 

§9 Inkommande post  

Ingen post har inkommit till rådet. 

 

§10 Övriga frågor 

 Utformning av ny dagordning 

Punkten ”information från förvaltningen” utgår. Rådet vill 

i framtiden själva bjuda in de personer man önskar 

information från. Rådet vill införa punkten ”punkter till 

nästa möte”.  Skriftlig information som förmedlas via 

sekreteraren går fortsättningsvis in under punkten 

”skrivelser och rapporter”.  

 Medverkan av tjänstemän  

Den tjänsteman som vill delta ska meddela sekreteraren 

detta och även precisera med en rubrik vad man vill ta 

upp med rådet. 

 Samarbete vid ombyggnad av Gallerian 

Stig-Joeran har haft kontakt med projektledaren för 

ombyggnationen. Han var mycket intresserad av ett 

samarbete. Han meddelade att projektet har en 

tillgänglighetskonsult - ett samarbete mellan rådet och 

denne är planerat.  

 Fortsatt arbete med tillgänglighet 

Punkten anses besvarad i och med Sara Heppling Tryggs 

medverkan på sammanträdet. 

 Rapport från rådsmötet den 10:e maj 
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Stig-Joeran och Karin rapporterar att fokus låg på 

ledsagning och statistik kring antalet avslag. Detta för att 

man befarar en neddragning av beviljade insatser. 

Rådsmötet tog även upp allmänna utrymmen och att dessa 

ofta glöms bort när man tillgänglighetsanpassar. 

Lägenheterna kan vara anpassade medan soprum och 

tvättstuga inte är det.  

 

Vidare uppkom idén att hyresvärdar istället för att 

återställa en anpassad lägenhet skulle kunna lämna den till 

förtursförmedlingen.  

 

Föreningen Fenix, som har verksamhet i Aspudden har 

fått minskade anslag och rådsmötet önskar väcka frågan 

om föreningens fortsatta existens hos förvaltningarna. 

Maria ges i uppdrag att undersöka om Skärholmens 

stadsdelsförvaltning har något bidrag som föreningen kan 

söka. 

 

 Datum för nästa rådsmöte: 25/10 kl. 17:00. 

 

§11 Punkter till nästa möte 

 Utvärdering: Stockholm stads program för delaktighet för 

personer med funktionsnedsättning.  

 Föreningen Fenix i Aspudden 

 Tillgänglighet i butiker, satsningen hösten 2016 

 

§12 Mötets avslutande 

 

Vid tangentbordet 

 

 

 

Maria Nilsson 

 

Protokollet godkänns och justeras 2016-05-13 

 


